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Usnesení zastupitelstva mêsta
Bystré ç.  1 ze dne 3.  11. 2006

Zastupitelstvo mêsta SCHVALUJE:
1.  Volbu mandátové komise.
2.  Jednací ‡ád zastupitelstva.
3.  Volbu návrhové komise.
4.  Volbu volební komise.
5.  Jednu uvolnênou funkci pro volební ob-

dobí 2006− 2010 a to funkci starosty.
6.  Z‡ízení kontrolního a finançního vÿboru

a volbu jejich p‡edsedû.  
7.  Návrh usnesení zastupitelstva mêsta ç.  1.
Zastupitelstvo mêsta BERE NA VëDOMï:
8.  Sloæení slibu zastupitelû.
9.  Kontrolu platnosti mandátû s tím, æe man-

dáty jsou platné.
10.  Jmenování hlavní inventarizaçní komise.
11.  P‡ipomínku Ing.  Sej kory ke sloæení kont-

rolního a finançního vÿboru a volbê jejich çlenû.
Zastupitelstvo mêsta VOLï:
12.  Starostkou mêsta paní Ji‡inu Leinwebe-

rovou v uvolnêné funkci.
13.  Místostarostou pana Petra Findejse v ne-

uvolnêné funkci.
14.  Çleny rady ve sloæení Mgr.  Jan Neudert,

Pavel Marek, Ladislav Báça
15.  P‡edsedu finançního vÿboru Ing.  Ji‡í

Luñáçka a p‡edsedkyni kontrolního vÿboru
paní Hanu Halvovou.

Co se d êj e n a ra d n i ci . . .

Ustavující schûze ZM 3.  11.  2006.

Mêsto Bystré Vás srdeçnê zve na 

Vá n oçn í trhyUskuteçní se 17. 12. 2006 od 9: 00 do 16: 00
hodin ve ¿kolní jídelnê.  Tê¿íme se na Vás!  
Pokud máte zájem prodávat na trzích své vÿ-
robky, mûæete se p‡ihlásit na tel.  777 945 604.

Mêsto Bystré Vás zve do nové galerie na vÿstavu betlémû

ADVE N TN ï A VÅN OÇN ï ZTI ¢E N ïVÿstava bude zahájena vystoupením æákû ZU¢ Bystré a barokní hudbou Brnênské Cameraty
v pátek 1.  12.  2006 v 17: 30 hod.
Otev‡eno:  v sobotu od 13: 00 do 17: 00 hod. ,  v nedêli a ve sváteçní dny od 9: 00 do 17: 00 hod. ,
ve v¿ední dny po domluvê na tel. :  724 756 900.  Vÿstava potrvá do 6.  1.  2007

Sociální komise mêsta Bystré
zve bysterské seniory na

tradiçní mikulá¿ské setkání,
které se uskuteçní v pátek 8. prosince od
15: 00 hodin v jídelnê základní ¿koly.  Je
pro Vás p‡ipraven kulturní program a malé
obçerstvení.

P OZVÅN KA

P OZVÅN KAKulturní komise mêsta Bystré
zve ¿irokou ve‡ej nost

na p‡edvánoçní koncert,
kterÿ se uskuteçní v rámci vÿstavy betlémû
v mêstské galerii dne 8. 12. 2006 v 19: 30
hodin.
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Váæení spoluobçané!
P‡ed nêkolika tÿdny jsme opêt mohli vyuæít

jedné z p‡edních vÿhod demokracie - svobod-
nÿch voleb.  Chtêla bych podêkovat v¿em vám,
kte‡í jste k volbám p‡i¿li,  a tím projevili vûli po-
dílet se na rozhodování o vêcech ve‡ej nÿch.  Témê‡
65% úçasti ve volbách je vysoko nad republiko-
vÿm prûmêrem, a i kdyæ si sama osobnê mys-
lím, æe by v komunálních volbách mohla bÿt úçast
je¿tê vy¿¿í,  jsem ráda i za toto procento.  Nyní si
dovolím nêkolik slov ke zvolení, çi nezvolení jed-
notlivÿch kandidátû.  V¿em têm, kte‡í nebyli zvole-
ni aƒ uæ proto, æe mêli ménê hlasû, nebo proto, æe
propadli sítem p‡epoçtû metody pomêrného za-
stoupení, bych chtêla ‡íci, æe si vel mi váæím toho,
æe kandidovali.  Jejich kandidaturu vnímám jako
nabídku práce pro mêsto a myslím, æe mnozí
z nich budou osloveni,  aby pracovali v komi-
sích rady mêsta a vÿborech zastupitelstva mês-
ta,  protoæe mêsto Bystré si urçitê nemûæe dovo-
lit plÿtvat záj mem a pracovitostí svÿch obçanû.

Blahop‡eji v¿em svÿm zvolenÿm kolegyním
a kolegûm a tê¿ím se na spoleçnou práci.

Nêkte‡í opakovanê, nêkte‡í poprvé, zaæíváme
pocit radosti z obdræené dûvêry a zároveñ vní-
máme tíhu zodpovêdnosti z kaædého obdræeného
hlasu.  Povolební situace v na¿í zemi a potaæmo
v celé Evropê a volební systémy, kterÿm jen málo
rozumíme, postupnê jaksi degradují vÿsadu svo-
bodnÿch voleb a pocit hrdosti na to, æe jsme byli
zvoleni a æe tím byla ocenêna na¿e dosavadní
práce a schopnosti.  A já bych ráda v¿echny, kte‡í
byli zvoleni a vydávají se na nelehkou cestu práce
pro ve‡ej nost povzbudila,  a p‡ipomnêla ji m, æe
mají bÿt na co hrdi,  protoæe ji m byla dána dû-
vêra.  Mají mandát,  kterÿ ji m ukládá pracovat
pro svoje mêsto,  jeho obçany a tím i pro svoji
zemi.  To má velkou cenu, i kdyæ to je spojeno
s mnohÿmi obtíæemi a mnohdy to vel mi zasáh-
ne do jejich osobního i profesního æivota.  Ráda
bych ji m v¿em, ale i sobê, p‡ipomnêla, æe tato prá-
ce se dá dob‡e dêlat jen s nesmírnou pokorou,
mnohdy sebezap‡ením, ale také s odvahou a poc-
tivostí.  Od nynêj¿ka se musí smí‡it s tím, æe mnoh-
dy rozhodnou tak, æe  nevyhoví p‡ání nêkterÿch
jednotlivcû, æe budou v noci po zasedání znovu
probírat,  jak mêli reagovat, çi rozhodnout,  ale to
je dañ,  kterou platí za to,  æe byli zvoleni.  Za se-
be mûæu slíbit,  æe se budu snaæit,  abych vytvo‡ila
prost‡edí, ve kterém budeme rádi pracovat jako
tÿm.  Je t‡eba si uvêdomit,  æe úçty skládáme kaædÿ
den a koneçné zúçtování je za 4 roky.

Ustavující zasedání zastupitelstva, které pro-
bêhlo 3. 11. 2006, mêlo na programu volbu sta-
rosty,  místostarosty,  çlenû rady,  p‡edsedû vÿ-
borû.  Hlasovalo se o návrzích v¿ech politickÿch

stran,  ale i o návrzích jednotlivcû.  Vûle vêt¿iny
çlenû zastupitelstva rozhodla v taj ném hlasování
o obsazení v¿ech vÿ¿e j menovanÿch postû.  Jsem
p‡esvêdçena, æe nemûæe bÿt pochyb o tom, æe
celá volba probêhla se v¿í váæností,  dûstoj ností
a p‡i dodræení v¿ech principû demokracie.

K uplynulÿm çty‡em letûm jen struçnê.  Za-
stupitelstvo pracovalo intenzivnê,  se¿lo se 25x,
tedy nepomêrnê çastêji,  neæ nám ukládá zá-
kon.  Myslím,  æe se povedlo mnohé,  co bylo
v plánu na zaçátku a mnohé i mi mo pûvodní
p‡edstavy.  P‡esto,  æe na zaçátku se jevilo,  æe se
budou jednotlivé politické subjekty dosti pola-
rizovat,  musím ‡íci,  æe v¿ichni çlenové brzy po-
chopili,  æe práce pro mêsto se dá dêlat dob‡e
jen v dob‡e vyladêném tÿmu, byƒ s názorovÿmi
rozdíly.  Dêkuji za to v¿em.

V nastávajících 4 letech by mêlo mêsto po-
kraçovat v zapoçatÿch proj ektech,  z nichæ nê-
které vyj menuji - pokraçující rekonstrukce
Z¢,  opravy památek v majetku mêsta,  vÿstav-
ba sbêrného dvora,  opravy místních komuni-
kací a v nich uloæenÿch sítí,  vÿstavba dêtského
h‡i¿tê,  pokraçování rekonstrukce prostoru za
hasiçskou zbroj nicí.  V plánu asi nebude chybêt
ani posílení kapacit pro volnoçasové aktivity
a podpora sportu,  budeme hledat vhodné pro-
story pro Klub mládeæe.  Zabÿvat se budeme
rozvojem cestovního ruchu,  moæností roz¿í-
‡ení I.  etapy skládky TKO,  intenzifikací ÇOV.
Bude t‡eba také p‡ipravit dal¿í pozemky pro
individuální vÿstavbu,  zbudovat inæenÿrské
sítê.  Pokraçovat by mêl i proj ekt Kultura ev-
ropského venkova a podpora kultury místní.

Povol ebn í sl ovo sta rostky

Rozh ovor s n ovÿm i za stu pi tel i m êstaVe volbách do zastupitelstva mêsta v ‡íj nu
2006 bylo zvoleno ¿est novÿch zastupitelû.
Rozhodli jsme se,  æe ji m poloæíme nêkolik spo-
leçnÿch otázek.  Pêt z nich,  Ing.  Ludmila Kozáç-
ková,  Ladislav Báça, Irena Unçovská, Ing.  Mi-
loslav Sej kora a Bc.  Martin Dvo‡ák,  na na¿e
otázky odpovêdêlo.

Jaké priority budete p‡i své práci v za-
stupitelstvu prosazovat?

Kozáçková:  Priorita =prvenství, up‡ednost-
nêní nêçeho.  Kaædÿ çlovêk má v æivotê priority.
Co se tÿká priorit práce v zastupitelstvu,  tak si
myslím, æe to vyplyne nap‡.  z komise,  ve které
budu pracovat.  Potom lze mluvit o konkrétní

prioritê.  Urçitê pro mêsto je dûleæitá vÿstavba.
Pokud budu pracovat v investiçní komisi,  a bu-
du se zabÿvat vÿstavbou, p‡ípadnê rekonstruk-
cí nebo renovací,  urçitê se vyskytnou projekty,
které budou up‡ednostnêny proti ostatním.  Aƒ
uæ kvûli dotacím, investicím nebo jejich stavu.  

Pokraçování na str.  3

Urçitê j e t‡eba myslet na ‡adu dal¿ích po-
t‡eb na¿eho mêsta,  které jsem nevyj menovala,
a j á s velkou nadêjí oçekávám p‡íliv novÿch
nápadû a my¿lenek od novÿch zastupitelû
a mám up‡í mnou radost ze v¿ech zvolenÿch
mladÿch lidí,  kte‡í mají chuƒ pracovat.

Celá zemê má p‡ed sebou programovací ob-
dobí EU 2007-2013,  a my musíme bÿt vel mi
dob‡e p‡ipraveni na to,  abychom získali co
moæná nejvíce finançních prost‡edkû na co
nejvíc smysluplnÿch projektû.  To bude prvním
velkÿm úkolem tohoto zastupitelstva - z‡etelnê
poj menovat investiçní priority,  nechat zpraco-
vat proj ekty a p‡ipravit se na finançní spo-
luúçasti.  Nacházíme se v období,  kdy není j as-
né,  zda budeme mít do konce roku schválenÿ
státní rozpoçet na rok 2007, ale my nemûæeme
çekat aæ se politici domluví.  Na¿í snahou bude
sestavit rozpoçet mêstskÿ,  podle kterého by-
chom hospoda‡ili od 1. ledna 2007.  Dá se sice
pracovat v prost‡edí rozpoçtového provizoria,
ale tím se komplikují podmínky j ak pro mêsto,
tak pro námi z‡izované p‡íspêvkové organi-
zace,  tj. ¿koly.

Je p‡ed námi tedy çty‡leté období,  od které-
ho oçekáváme v¿ichni dal¿í rozvoj a rozkvêt
mêsta a na mnê je,  abych se spolu se svÿmi ko-

legy zastupiteli a zamêstnanci mêsta postarala
o to,  aby tomu tak bylo.  Dêkuji v¿em, kte‡í mi
dali hlas ve volbách i svÿm kolegûm zastupite-
lûm, æe mi dali dûvêru,  dêkuji své rodinê za
podporu.  Chtêla bych vás ubezpeçit,  æe je mi ctí
bÿt starostkou na¿eho mêsta a æe se budu tak,
j ako v p‡ede¿lém období plnê vênovat práci
pro mêsto.  P‡eji vám v¿em pevné zdraví a ra-
dost ze æivota v na¿em mêstê.

Ji‡ina Leinweberová
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Pokraçování ze str.  2
Báça:  P‡edev¿ím chci podêkovat za podpo-

ru voliçû,  za j ejich hlasy,  protoæe právê díky
ni m mohu prosazovat urçité priority a to tedy
zej ména v oblasti volnoçasovÿch aktivit.  Chci
podporovat a podílet se na rozvoji sportovního
a kulturního vyæití,  kde podle mého názoru
jsou v na¿em mêstê stále rezervy.

Unçovská:  Na prvním místê se budu snaæit
dodræet volební program ODS, za kterou jsem
kandidovala,  snaæit se o dal¿í zviditelnêní na-
¿eho mêsta.

Sejkora:  Víte,  p‡edev¿ím bych chtêl,  aby
kaædÿ obçan Bystrého byl hrdÿ na to,  æe æije v na-
¿em Bystrém.  A protoæe základem spoleçnosti
je rodina a my máme dvê malé dêti,  chtêl bych
se zamê‡it p‡edev¿ím na oblasti spojené s p‡í-
leæitost mi a moænost mi vyæití pro rodiny a na¿e
dêti.  Budu prosazovat z‡izování dêtskÿch h‡i¿ƒ,
sportovi¿ƒ,  ale i záj mové krouæky na v¿ech úrov-
ních,  aƒ jiæ p‡i základní ¿kole,  umêlecké ¿kole,
hasiçû,  sokolû atd.  Ale nechci zapomenout ani
na oblast moænosti vÿstavby v Bystrém.  Pro nejen
na¿e seniory budu podporovat jiæ uvaæovanou
vÿstavbu domova dûchodcû, otázkou zûstává
p‡ehodnocení vhodné lokality.  Jednou z dal-
¿ích priorit je i nalézt moænosti vyæití a p‡íleæi-
tostí i pro na¿i mládeæ,  kde si myslím, æe toho
v souçasnosti Bystré moc nenabízí.

Nechci zapomenout ani na dal¿í rozvoj kultu-
ry a sportu.  Nap‡íklad podpory obrození na¿e-
ho ochotnického divadla a sportovního zázemí.
V oblasti ekologie mne pak trápí spalovaní ãv¿e-
ho moænéhoÒ v nêkterÿch topeni¿tích a obtêæo-
vání a znevaæování na¿eho æivotního prost‡edí.

Jsem p‡esvêdçen, æe i s tímto bych chtêl nê-
co udêlat.  Protoæe p‡íjemnÿ æivot v na¿em mêstê
jistê závisí i na vzhledu a zeleni,  budu podporo-
vat a navrhovat vznik parkovÿch klidovÿch zón
a motivaçní soutêæe pro na¿e spoluobçany, kte‡í
p‡ispêjí úpravami svÿch domû a okolí ke zkrá¿-
lení Bystrého.

Dvo‡ák:  Práci s mládeæí a vÿstavbu sporto-
vi¿ƒ pro volnoçasové aktivity.

V j aké komisi mêsta chcete pracovat?
Kozáçková:  Pokud bych si mohla vybrat,

ráda bych pracovala v investiçní komisi.
Báça:  Rozhodnê díky zku¿enostem v projek-

tu Cultural Europe Village,  kde jsem pomáhal
s p‡ekladem j azyka pro italskou obec Pergine
Valdarno,  tak bych volil zahraniçní komisi.
Jsem otev‡enÿ i jinÿm moænostem.  

Unçovská: Ráda bych pracovala v kulturní
komisi.

Sejkora:  Po jednání s paní starostkou jsme
se dohodli na mé úçasti ve finançním vÿboru
a v radê ¿koly.

Dvo‡ák: Rád bych pracoval se sportovní
komisi.

Máte nêj aké zku¿enosti s komunální
politikou v na¿em mêstê? Jaké?

Kozáçková:  Ano, drobné zku¿enosti mám.
Minulé volební období jsem byla çlenem inves-
tiçní komise.

Rozh ovor s n ovÿm i za stu pi tel i m êsta

s t r a n a  3

sbêrné schránky na radnici pro p‡ipomínky
na¿ich obçanû k zastupitelstvu.

Osobnê p‡ivítám návrhy a p‡ipomínky k za-
stupitelstvu,  a pokud mohu,  uvádím na sebe
email: miloslav. sej kora@centrum. cz

Dvo‡ák: To není lehkÿ úkol,  ale zve-
‡ej nêní m problémû a plánû mêsta v Byster-
skÿch novinách, mûæeme vyvolat vêt¿í diskuzi
a p‡itáhnout obçany k ‡e¿ení.

Myslíte si, æe vyuæij ete své dosavadní
profesní zku¿enosti ve své nové funkci za-
stupitele? Jak?

Kozáçková: Profesí jsem stava‡.  Pokud budu
moci p‡ispêt a ovlivnit rozvoj mêsta v této ob-

lasti,  své dosavadní profesní zku¿enosti vyuæiji.
Báça:  Pracuji v oblasti,  která pomáhá lidem

hospoda‡it s penêzi.  Mûj kaædodenní chléb je ko-
munikace s lidmi, pochopení jejich pot‡eb, coæ si
myslím, æe v práci çlena MZ bude velkou vÿhodou.

Unçovská:  Mnohaletá komunikace s lidmi
mi,  doufám, pomûæe ve spolupráci se çleny za-
stupitelstva, v komisích i ostatními obçany mêsta.

Sejkora:  Myslím si æe urçitê,  profesí jsem
ekonom a j ak jistê uznáte,  komunální politika
je také o financích,  rozpoçtu mêsta,  správném
hospoda‡ení a prioritách.  

Dvo‡ák: Vê‡ím, æe ano.  A to j ak ve sportov-
ní tak v sociální oblasti.

Chcete nêco vzkázat na¿i m obçanûm?
Kozáçková:  V¿e je o vzájemné komunikaci,

a proto buâme odváæní.
Báça: Ano, chci vzkázat,  æe budu otev‡en je-

jich pot‡ebám a p‡ání m a dále v¿em pop‡át
zdraví a nad¿ení do dal¿ích let.

Unçovská: Za sebe vás prosím o vlídné za-
cházení a trochu shovívavosti k na¿í práci,  která
bude jistê podnêtnêj¿í,  pokud se va¿e p‡ipo-
mínky dostanou aæ k nám.

Sejkora:  Urçitê chci podêkovat v¿em voli-
çûm za jejich dûvêru a jejich hlasy.  Na oplátku
se vynasnaæím efektivnê pracovat v zastupitel-
stvu pro spoleçné záj my obçanû a rozvoj na¿eho
mêsta Bystré.  

Dvo‡ák:  Nebojte se p‡ijít se svÿmi nápady.

Dêkujeme za rozhovor.  
 

Báça:  V této oblasti jsem se aktivnê nikdy
nepohyboval, ale rád se do problematiky budování
na¿eho mêsta zapojím i s têmi málo zku¿enost mi,
které mám, j ako ‡ádnÿ obçan mêsta Bystrého.

Unçovská:  V minulém volební m období
jsem pracovala v sociální komisi a byla ku po-
moci v komisi kulturní.

Sejkora: Abych ‡ekl pravdu, tak zprost‡ed-
kovanê urçitê ano.  Není jistê tajemství,  æe moje
maminka byla více neæ t‡i volební období sta-
rostka,  a za tu dobu jsme prodiskutovali mnoho
témat z oblasti na¿í komunální politiky.  Nic-
ménê, vædy je t‡eba vycházet z reality a reálnÿch
moæností.  Zastupitelstvo je tÿm, jedinec mûæe na-
vrhovat, ale tÿm musí projednávat a schvalovat.

Dvo‡ák: Nemám.

Jakÿm zpûsobem byste vtáhl(a) vêt¿í
poçet lidí do dêní ve mêstê?

Kozáçková:  Myslím si,  æe pokud çlovêk má
zájem o dêní v na¿em mêstê, a není mu lhostej né
to, co se v nêm dêje, aktivnê se zapojí.  Ale na
druhou stranu NE v¿ichni jsme odváæní.  V minu-
lém çísle Bysterskÿch novin jsem çetla çlánek
ãNovinka v Bysterskÿch novináchÓ, kde jste vy-
psali zpûsoby, kterÿmi mohou obçané vyj ád‡it
svûj názor.  Myslím si,  æe je to dobrÿ nápad.  Jenom
bych p‡ipomnêla tu skuteçnost,  æe æijeme v ma-
lém mêstê,  kde se v¿ichni známe.  Obçané proto
mohou oslovit i jednotlivé çleny zastupitelstva, p‡í-
padnê komise, kterÿch se jejich ãproblémÓ tÿká.

Báça:  Otev‡enou a oboustrannou komunikací.
Unçovská:  Lidem se nedá nêco p‡ikazovat,

mnohdy ani radit a proto musí kaædÿ sám p‡i-
jít na to,  æe çlovêk je tvor spoleçenskÿ a na ak-
cích po‡ádanÿch pro ve‡ej nost má kaædÿ ¿anci
najít si svoji záj movou parketu.

Sejkora:  Víte,  tohle je dobrá otázka,  proto-
æe nic nej de samo, ale je zapot‡ebí spolupráce
a komunikace pokud moæno co nej více spolu-
obçanû.  Chci podêkovat v¿em obçanûm, kte‡í
jsou ochotni cokoliv udêlat nad rámec svÿch
povinností právê pro na¿e dêti a spoluobçany
a ve‡ej nost.  Navrhuji vêt¿í otev‡enost k pod-
mêtûm a p‡ipomínkám na¿ich spoluobçanû, aƒ

jiæ elektronickou cestou, nebo nap‡íklad z‡ízením
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Jinÿ kraj,  jinÿ mrav, kolik ‡eçí zná¿,  tolikrát
jsi çlovêkem a nebo v¿ude chleba o dvou kûr-
kách.  Takhle nêj ak mluvívali na¿i dêdeçkové
a babiçky a i kdyæ málokdo z nich mohl na
vlastní kûæi vyzkou¿et j aké to j e doopravdy,
kdyæ çlovêk odcestuje na del¿í dobu do zahra-
niçí,  tato jejich slova jsou pravdivá a p‡esná.

Letos v únoru jsem odcestovala do Itálie,  kde
jsem æila osm mêsícû p‡ímo v italské rodinê. Ni-
kdy bych nevê‡ila,  j ak têæké mûæe bÿt souæití
s cizinci.  Neuvêdomovala jsem si tenkrát,  æe
i kdyæ v dne¿ní dobê j e svêt doopravdy men¿í
neæ tomu bylo p‡ed pár lety a æe lidé jsou si blíæ
co se tÿçe techniky a dorozumívacích prost‡edkû,
jsou jisté vêci,  které çlovêk nenaj de nikde jinde,
neæ právê doma, v jeho rodné zemi a kraji vûbec.

Pan reæisér Vojtêch Jasnÿ kdysi o na¿em mês-
teçku ‡ekl,  æe j e to ãostrûvek lidstvíÒ,  tenkrát
jsem se tomu us mívala a p‡i¿lo mi to hroznê
senti mentální aæ legraçní,  ale dnes vidím,  æe
tohle p‡irovnání má v sobê spoustu pravdy a æe
i kdyæ slunce nesvítí kaædÿ den a naj dou se mezi
námi tací,  co nejsou vædy us mêvaví a srdeçní,
j ak tomu nasvêdçuj e toto po‡ekadlo,  j e zde
krásnê a j á jsem hroznê ráda,  æe uæ jsem zase
doma mezi svÿmi p‡áteli,  rodinou a vûbec lid-
mi,  co jsou mi blízcí.

Kdyæ ¿el Honza do svêta a nesl si s sebou ra-
neçek s buchtami,  kdekdo se mu s mál a nevê‡il
jeho pouti. Já na tom byla obdobnê s tím rozdí-
lem, æe jsem nezískala pûl království a ani prin-
ce,  ale vrátila jsem se domû a pochopila,  æe çlo-

vêk by si mêl váæit hodnot,  které se za peníze
koupit nedají a které jsou blíæ,  neæ si mûæeme
myslet,  staçí j en po‡ádnê otev‡ít oçi a nebát
se naslouchat j ak druhÿm lidem,  tak hlavnê
sám sobê. V j ednoduchosti j e krása a co nám
v souçasné dobê nedochází,  çasem doj de ti-
síckrát.

Touto cestou bych chtêla podêkovat v¿em,
kte‡í nezapomnêli,  æe lidské vztahy nejsou je-
nom nástroj k úspêchu,  karié‡e a pomyslné
spokojenosti,  ale æe je to hlavnê o vzájemné tole-
ranci,  respektu a pomoci a æe kdyæ se çlovêku
stÿská, je to právê proto,  æe mu takové hodnoty
chybí. . .

Jsem ráda, æe jsem doma a doufám, æe budu
moci vynahradit svÿm blízkÿm,  co jsem p‡ed
svou cestou za ãzku¿enost miÒ popletla.

Pavlína Kubásková 

V¿u de dob‡e dom a n ej l íp. . .

Çtu çlánek Novinka v Bysterskÿch novinách
(‡íjen 2006) o oæivení obsahu zavedením anket
na rûzná zajímavá témata.  Jako první - j ak by se
mêla j menovat novê p‡estêhovaná ZU¢ do bÿvalé
ãstaré ¿kolyÒ,  budovy,  kterou mnozí znají j ako
Botanu.

Já jsem je¿tê chodil do této budovy, abych se
uçil moudrÿm bÿti.  Nevím, zda se to poda‡ilo.
Vzpomínám na pana uçitele B‡enê,  kterÿ si s ob-
libou zvával zlobivé æáky do kabinetu,  odkud
vycházeli vêt¿inou trochu çervenêj¿í ve tvá‡i.

Jak poj menovat novou ¿kolu? J.  V.  Kry¿pína?
Franti¿ka Mensiho? Antonína Pru¿ku? Nebo
j enom ZU¢?

Je s podivem, æe Bystré mêlo málo vÿznam-
nÿch osobností rodákû,  kte‡í by se zapsali do
¿ir¿ího povêdomí národního,  nebo alespoñ re-
gionálního.  Je to snad tím, æe Bystré leæí na ko-
peçku v dolíku a æe horizont vidêní rozhledu je
ze v¿ech stran omezen kopci?

Ale vædyƒ Ji mramov o mnoho men¿í,  leæící
v hlubinê p‡írody daleko vêt¿í,  p‡ece dal æivot
nêkolika rodákûm, kte‡í p‡esáhli horizont kra-
je:  b‡í Mr¿tíkové,  Karafiát. . . . .

Bystré? Sice nemá tak vÿznamné osobnosti,
ale p‡ece jen!  Jen namátkou:  Hynek Mackû, pur-
kmistr,  poslanec ‡í¿ského snêmu, kterÿ se za-
slouæil o vystavêní ãnové ¿kolyÒ,  v dobê vzniku
jedné z nejvêt¿ích a nej modernêj¿ích v kraji,  tak
proslavené,  æe do ní chodili i æáci z Vysokého
Mÿta,  Litomy¿le a Boskovic!

Antonín Pru¿ka, socha‡,  vÿtvarník, kterÿ se
stal profesorem královské Akademie vÿtvarného
umêní v Mnichovê.  Jeho bysterské dílo,  líbezná
d‡evêná so¿ka P.  Marie Karmelské,  zdobí oltá‡
v na¿em kostele.  Mramorová deska na chodbê
nové ¿koly, která byla za 1.  republiky odstranêna,
p‡eæila exil ve sklepê a v roce 1992 vsazena
tam,  kde bÿvala.  Je to umêlecké dílo,  i kdyæ
j menuje Franti¿ka Josefa I.

Páter Franti¿ek Mensi,  syn Itala a bysterské
Barbary Bit manové,  kterÿ zde proæil své dêtství
a o nêmæ js me donedávna nemêli ani tu¿ení,  æe
existoval.  Byl skladatelem barokní hudby, která

ve své dobê p‡i muzicírování byla odmêñována
potleskem a to v tehdej¿í dobê nebylo samoz‡ej-
mé!  Dosud bylo v archivech nalezeno 25 j eho
skladeb.  Byster¿tí se s nêkolika jeho díly mohli
seznámit koncertem p‡ed 2 roky.

Purkmistr Elçkner.  Jeho zásluhy o Bystré
ocenila jen ¿lechta,  kdyæ ho po smrti dala poh‡-
bít j ako jediného obyçejsného obçana do Kolov-
ratské hrobky v kostele.

V Bystrém naj deme pamêtní desky obçanûm,
kte‡í nêj ak vynikli nebo se o Bystré zaslouæili.
Deska na radnici p‡ipomíná Jaroslava Vrchlic-
kého a Terézu Novákovou,  kte‡í zde pobÿvali,
‡ídící uçitel Kry¿pín má desku na staré ¿kole,
kterou po‡ídil Klub rodákû v Praze.  Svou desku
má ve vestibulu sokolovny Dr.  Drûbek, starosta
Sokola a çlovêk, kterÿ se o vybudování sokolovny
zaslouæil.  Faru od leto¿ního b‡ezna zdobí deska
p‡ipomínající 30 let pûsobení dêkana Dr.  Eduar-
da Broje pro blaho vê‡ících.

P‡ipomínáme si tím osobnosti,  které se zas-
louæily o Bystré,  p‡ispêly k rozvoji ve v¿ech smê-

ù h el poh l edu

Budova ZU¢

rech - ale nejsou rodáci.  Çím si p‡ipomínáme têch
nêkolik zde narozenÿch - Mackû, Pru¿ka, Mensi,
Elçkner,  nebo dal¿í,  které jsem nevzpomnêl?

Niçím! Není to ná¿ morální dluh p‡ítomnosti
za minulost? Jedinÿ rodák mêl ¿têstí - Ved‡el!
Svého çasu mu byl na h‡bitovê postaven pom-
ník, máme v Bystrém Ved‡elovu ulici.

Proto navrhuji do prvního kola ankety Bys-
terskÿch novin:

Aƒ se základní ¿kola j menuje Základní ¿kola
Hynka Mackû.

Aƒ se ZU¢ j menuje Základní umêlecká ¿kola
Franti¿ka Mensiho.

Aƒ se socha‡ské symposium j menuje Socha‡-
ské symposium Antonína Pru¿ky.

Nep‡i¿lo by nás to na velké peníze a p‡esto by
tito rodáci nebyli zapomenuti.  Alespoñ v náz-
vech.  A cizí,  kdyæ do Bystrého p‡ijedou a budou
se ptát,  proç se j menuje ¿kola tak a tak? My by-
chom mohli odpovêdêt,  protoæe to byli ti a ti,
na¿i rodáci,  kterÿch si váæíme!

Zbynêk Unçovskÿ



-  taneçní p‡edstavení na mikulá¿ské besídce
v hasiçské zbroj nici - 5.  12.  v 16 hodin

-   hudební p‡ehrávky v mêsíci prosinci,  organi-
zované t‡ídními uçiteli

- p‡edtançení na spol.  plesích a dêtském karne-
valu

-   na j arní období s dramatickÿm oborem p‡i-
pravuj eme divadlo,  p‡edbêænê plánováno na
mêsíc duben

-  zaháj ení kulturního léta vÿtvarnou vÿstavou
dêl æákû vÿtvarného oboru

-  pro v¿echny æáky budeme organizovat soust‡e-
dêní na tábo‡e na Baldê závêreçnÿ koncert
v mêsíci çervnu

Dal¿í akce vyplynou z chodu ¿koly v prûbêhu
roku a plán akcí bude doplñován podle pot‡eby.

Stanovení ¿kolného pro rok 2006/07.
V pravomoci ‡editele ¿koly j e stanovení vÿ¿e
¿kolného v ZU¢.  U p‡ípravného a základního
studia j e to aæ 110 % prûmêru skuteçnÿch
neinvestiçních nákladû na æáka v uplynulém
¿kolním roce sníæenÿch o vÿdaj e SR (Vyhlá¿ka
ç. 71/2005 Sb. ).

Vÿ¿e ¿kolného na jedno pololetí çiní: viz
tabulka.

Je moæné æádat sociální slevu v p‡ípadê,  æe
rodina nemûæe dítêti ¿kolné hradit v plné vÿ¿i.
Je nutné doloæit çestné prohlá¿ení rodiçû nebo
zákonnÿch zástupcû æáka.  Prosíme o dodræení
termínû vÿbêru, které jsou p‡esnê stanovené:  za
I pol.  do konce ‡íj na 2006,  za II.  pol.  do konce
února 2007.
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 ¢kolní rok 2006/07 js me zahájil vÿukou
v oborech hudebním, taneçním, vÿtvarném a dra-
matickém s celkovÿm poçtem 148 æákû.

Na¿e p‡ání na zlep¿ení pracovních podmínek
se vyplnilo a my js me se v mêsíci ‡íj nu p‡estêho-
vali do novê rekonstruované budovy.  P‡i slav-
nostním otev‡ení dne 17.  10.  byla umoænêna
prohlídka ¿koly ve‡ej nosti a myslím si,  æe vêt¿i-
na byla p‡ekvapena nad prostory,  které novê
vznikly.  Vÿuka zde zaçala probíhat jiæ v pûlce
‡íj na a od toho dne jsme se rychle sæili s novÿmi
podmínkami ve kterÿch se nám vyuçuje velice
dob‡e.

Pedagogickÿ sbor ve ¿kol.  roce 2006/07
a pracovníci ¿koly:  Hudební obor - p.  uç.  Fran-
ti¿ek Soukal,  vyuçuje hru na klavír,  klávesové
nástroje a na zob.  sop.  flétnu.  P.  uç.  Ing.  Franti-
¿ek Grundloch,  vyuçuj e hru na klavír,  klávesy
a vede vÿuku hudební nauky.  P.  uç.  Mgr.  Franti-
¿ek Grundloch, vyuçuje hru na zob.  sop.  flétnu
a kytaru.  Pêveckÿ sbor a vÿuka sólového zpêvu
probíhá pod vedením p.  uç.  Mgr.  Lenky Andrlí-
kové.  Vÿtvarnÿ obor - vyuçuj e Marta Ma¿ková
a Romana Musilová.  Taneçní obor opêt posílil
v nárûstu æákû a proto bylo nutné p‡idat vÿukové
hodiny a zajistit kvalifikovaného pedagoga.  Vyu-
çuje p.  uç.  Hana Malíková ze ZU¢ Poliçky a Ro-
mana Musilová.  LDO pracuj e pod vedení m
p.  uç.  Mgr.  Jany Müllerové.  Provozními pracov-
nicemi jsou - úçetní paní Jitka Tesa‡ová a ¿kol-
nice paní Bohumila Findejsová.

¢kola se celoroçnê zapoj uje do rûznÿch kul-
turních programû. Co js me jiæ absolvovali v le-
to¿ním ¿kolním roce a co je¿tê plánujeme:  jiæ
probêhlo - vystoupení taneçního oboru na akci
setkání mêst s názvem Bystré,  taneçní produkce
na zámeckÿch slavnostech tancem ãçeské bese-
dyÒ,  zahájení akce volba královny vênnÿch mêst
v Poliçce,  kterou uvedlo 34 maæoretek a sklidilo
velkÿ úspêch, taneçní vystoupení pro seniory
v Tylovê domê v Poliçce,  slavnostní otev‡ení nové
budovy ZU¢ Bystré.

Dal¿í na¿e ve‡ej né aktivity budou spadat do
çasu vánoçního:
-  vernisáæ vÿstavy betlémû, na kterou Vás zveme

v pátek 1. 12.  v 17, 30 hod.  v galerii

Co n ovéh o v Zá kl a dn í u m êl ecké ¿kol e Bystré

s t r a n a  5

Matyá¿ Vogl,  15 let − p‡íprava na studium na
st‡ední vÿt.  ¿kole

Václav Tu¿la,  11 let − Chameleon

Cílem ¿koly je vzdêlávat a vychovávat budoucí
posluchaçe koncertû,  náv¿têvníky divadelních
p‡edstavení,  vÿstav apod.  Absolventi jsou schop-
ni na vel mi dobré úrovni provozovat amatérské
umêlecké çinnosti.  ¢kola p‡ipravuje také budoucí
studenty profesních umêleckÿch ¿kol nebo peda-
gogickÿch fakult.  Zábêr ZU¢ j e ¿irokÿ,  uçitelé
musí zvládnout vÿchovu æákû od p‡ed¿kolního
vêku aæ po absolventy.  ¢kola ov¿em nevyuçuje
æáky jen individuálnê,  ale dává ji m cílenê moæ-
nost pracovat ve skupinách,  vede je k toleranci,
spolupráci,  ale i k dûvê‡e v sebe sama.  Æáci mají
moænost pravidelnê vystupovat na koncertech
a ve‡ej nÿch akcích, vystavovat a prezentovat svou
çinnost.  ZU¢ chce bÿt v Bystrém p‡irozenÿm kul-
turním centrem a proto uvítá návrhy a moænosti
propojení svÿch aktivit s kulturním dêním mês-
ta.  Budeme se snaæit,  aby na¿e aktivita byla i na-
dále nep‡ehlédnutelná a na¿e çinnost p‡ínosem
pro kulturu mêsta a pro aktivní vyuæití volného
çasu dêtí místních i z p‡ilehlého okolí.  Jde nám
o to,  aby j ednotlivé obory získávaly více na své
identitê,  a ¿kola se stále silnêji dostávala v pod-
vêdomí ve‡ej nosti.  Na¿e díky pat‡í nejen uçite-
lûm, ale i rodiçûm æákû, bez jejichæ náleæité pod-
pory by se samoz‡ej mê na¿e cíle nedaly uskuteç-
ñovat.  P‡íznivce ¿koly a ve‡ej nost budeme oslovo-
vat nejen vlastní çinností,  ale i na internetovÿch
stránkách na¿í ¿koly http: //zusbystre. wz. cz. /

Romana Musilová, ‡editelka ¿koly

Vÿ¿e ¿kolného na jedno pololetí çiní:
individuální vÿuka HO,  Klavír, kytara, flétna, klávesy 1000- Kç 
skupinová vÿuka, VO  vÿtvarnÿ 700,- Kç 
skupinová vÿuka, TO  taneçní 400,- Kç 
PHV a vÿuka dvou a více æákû HO  hudební 350-500,- Kç 
50% pro dêti p‡ed¿kolního vêku  ve v¿ech oborech 200,- Kç 
sborovÿ zpêv   200,- Kç 
Literárnê dramatickÿ obor   200,- Kç 
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S p o l e ç e n s k á k r o n i k a
V prûbêhu mêsíce listopadu oslavili vÿznamné æivotní jubileum tito na¿i
spoluobçané:    95 rokû  Stanislav Petr

  86 rokû  Karel Zámeçník
  81 rokû  Ji‡í Nêmec
  80 rokû  Jan Pru¿ka
  70 rokû  Jaroslav Ková‡

Z  b y s t e r s k é  mat r i ky :
Narození:  Adam Havelka

Sñatky:  Ladislav Fi¿er − Marie Pucharová

K I N OB Y S T R É
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 Na Podkovê 52,  Bystré
nabízí posezónní prodej
v¿ech typû kol v nabídce

s 15% SLEVOU
Dále nabízí brusle,  hokej ky,

lyæe , sanê,  boby
Velkÿ vÿbêr batohû LOAP

Prodejní doba:
PO − PÅ   9 − 12,   14 − 18

SO   8 − 12

CYKLOSP ORT
STE JSKAL

V¥PRODEJ metrovÿ textil (oblekovky, ¿a-
tovky, ¿usƒák, pod¿ívky) za 1/2 pûvodní ceny.

Ostatní sorti ment zûstává zachován.

T E X T I L
D a n a N y k l o vá

Prosinec 2006
1. 12. Pátek 20. 00 hod.
LET 93
Pêt let po osudném 11.  zá‡í na¿li fil ma‡i odvahu
se s touto událostí vypo‡ádat.  Zamê‡ili se na
çtvrté letadlo,  které netrefilo cíl,  protoæe cestu-
jící na palubê se proti únoscûm vzbou‡ili.  Nezná-
mí herci a témê‡ dokumentární snímání napo-
máhají pûsobivosti i dokonalému pocitu auten-
ticity.
Drama, USA, 107 min,
mládeæi p‡ístupnÿ od 15 let,  vstupné 35,− Kç
8. 12. Pátek 20. 00 hod.
KRÅSKA V NESNÅZïCH
Milostnÿ p‡íbêh mladé æeny ‡e¿ící dilema lásky
ke dvêma muæûm, dilema mezi sexuální závislos-
tí a zaji¿tênou budoucností pro sebe a své dêti,
dilema vztahû ke své matce a otçímovi  a ke své
tchÿni.  Fil m je plnÿ vypj atÿch zvratû i komic-
kÿch a paradoxních rozuzlení se strhujícími he-
reckÿmi vÿkony a vynikající hudbou.
Tragikomedie,  ÇR, 110 min,
mládeæi p‡ístupnÿ od 15 let,  vstupné 35,− Kç
15. 12. Pátek 20. 00 hod.
PRACHY DëLAJ ÇLOVëKA
T‡i kamarádi se kdysi pokusili utéct p‡ed totali-
tou.  Peníze,  které ji m k útêku mêly pomoci,  si
ale opat‡ili ponêkud nezákonnê.  Pokus o emig-
raci skonçil fiaskem.  Pro jednoho znamenal vê-
zení,  pro zbylé dva celoæivotní frustraci.  V¿ichni
se znovu scházejí v kulisách souçasné Prahy.
A v¿ichni pot‡ebují peníze. . .
Kri mi/Komedie,  ÇR, 110 min. ,
mládeæi p‡ístupnÿ, vstupné 35,− Kç 

Mêsto Bystré oznamuj e obçanûm, æe mají
moænost vyuæít poskytnutí pûjçky z ãFondu roz-
voje bydlení mêsta BystréÒ.  Pûjçka slouæí k zve-
lebení a modernizaci stávajících obytnÿch bu-
dov a k roz¿í‡ení bytového fondu na území
mêsta Bystré.  Pûjçky jsou úroçeny od 4% -7% se
splatností 4 a 8 let.  Podmínky pro çerpání jsou
dány obecnê závaznÿmi vyhlá¿kami mêsta Bystré
ç.  3/98 a ç.  6/98, které jsou k nahlédnutí v poda-
telnê Mêstského ú‡adu a vyvê¿ena na ú‡ední
desce ve vestibulu radnice.

 Æádosti j e t‡eba podat písemnou for-
mou na Mêstskÿ ú‡ad Bystré.

K æádosti je nutno doloæit:
a)  vÿpis z listu vlastnictví (ne star¿í neæ

 3 mêsíce)

P û j çky z Fon du rozvoj e bydl en íb)  stavební povolení nebo jinÿ doklad o p‡í-
 pustnosti stavby

c)  1x p‡íslu¿ná dokumentace nebo p‡esnÿ po-
 pis stavebních úprav (tÿká se jen  úprav,
 které nevyæadují stavební povolení)

d)  doklad nebo çestné prohlá¿ení o stá‡í ne-
 movitostí

e)  p‡edbêæná s mlouva s dodavatelem akce,
 na níæ je pûjçka æádána

f)  çíslo bankovního úçtu,  ze kterého bude
 æadatel pûjçku splácet

P‡ílohy b a c je moæno doloæit ve fotokopiích,
které budou p‡i p‡ijí mání æádostí porovnány
s originálem.

Bliæ¿í informace je moæné získat p‡i osobním
jednání na Mêstském ú‡adê Bystré.

Váæení obçané,
ZO KSÇM dêkuj e vám v¿em,  kte‡í jste se

zúçastnili komunálních voleb a dali svûj hlas
na¿i m kandidátûm.  Rovnêæ dêkujeme têm, kte‡í
za na¿i stranu kandidovali.

Ve volbách js me získali 2 150 hlasû,  çímæ
máme v mêstském zastupitelstvu t‡i mandáty.
To j e j edna pêtina zastupitelû.  Nebylo nám
ov¿em umoænêno obsadit j edno místo v radê,
i kdyæ se jednalo o obçana bez politické p‡íslu¿-
nosti.

Myslíme si,  æe to není správné a p‡edev¿ím
demokratické Je vidêt,  æe si slovo demokracie
vysvêtluje kaædÿ podle toho,  j ak se mu to hodí.
Vædyƒ têchto va¿ich 2 150 hlasû j e ostatními
stranami ignorováno.

Za ZO KSÇM Bystré
Lubomír Dittrich

P O D ë K OVÅN ï Obçanská demokratická strana a K‡esƒanská
a demokratická unie − Çeskoslovenská strana
lidová chtêjí podêkovat v¿em, kte‡í se zúçastnili
komunálních voleb.  Na¿i kandidáti od vás obdr-
æeli 8198 hlasû,  coæ obná¿í 12 mandátû.  V p‡í-
padê,  æe by se volilo vêt¿inovÿm systémem, ni-
koliv pomêrnÿm, bylo by to je¿tê o dva víc.  Je¿tê
jednou dêkujeme.

Zároveñ se chceme co nej dûraznêji ohradit
proti hlasûm o nedemokratiçnosti volby mêst-
ské rady,  které zaznêly na ustavujícím ve‡ej ném
zastupitelstvu.  Konstatuj eme,  æe volba çlenû
mêstské rady probêhla demokraticky, v souladu
se zákonem o obcích a jednacím ‡ádem zastupi-
telstva.  Je t‡eba zdûraznit,  æe místa v radê mêsta
nejsou obsazována podle pomêrného klíçe,  çleno-
vé rady mêsta jsou voleni taj nou, a tedy tou nej de-
mokratiçtêj¿í volbou.  Zastupitelé zvolení za ODS
a KDU−ÇSL chtêjí pracovat ve prospêch mêsta
Bystré a hájit záj my v¿ech obçanû mêsta bez
ohledu na jejich politickou p‡íslu¿nost.  Doufáme,
æe stej nÿ zájem mají i ostatní zastupitelé.

Ing. Ji‡í Unçovskÿ, p‡edseda MO ODS Bystré
Marie Neudertová, p‡edsedkynê MO KDU−ÇSL

Bystré

Vá æen í spol u obça n é,

KOU P ïM P O¢TOVN ï
ZN ÅMKYcelé sbírky,  vêt¿í mnoæství i pozûstalost po

sbêrateli.  Platí m v hotovosti.  Informace na
tel. :  724 229 292 


